
30. Question de Monsieur Anton SCHUURMANS, conseiller communal, du 24 juin 2024 -=- Vraag van de heer 
Anton SCHUURMANS, gemeenteraadslid, van 24 juni 2024. 
 
Het aantal bankautomaten in Schaarbeek 

 
Veel burgers klagen over het verdwijnen van bankautomaten in Schaarbeek. Cash blijft immers een 
belangrijk betaalmiddel ondanks de digitalisering, en dat geldt in Brussel nog meer dan in de andere 
gewesten, zo blijkt uit onderzoek. 

In 2023 waren er nog 18 locaties met één of meerdere bankautomaten. Reeds toen lag het aantal 
inwoners per geldautomaat met 3.633 inwoners hoger dan het streefdoel van 2.500 per 
geldautomaat. Intussen verdwenen er opnieuw verschillende locaties.  

De federale regering sloot in 2023 een akkoord met de banksector om weer meer bankautomaten ter 
beschikking te stellen. Het akkoord leidde tot de uitrol van de cashpunten met één of meerdere 
bankautomaten via het samenwerkingsverband van vier grootbanken “Batopin”. In Schaarbeek vinden 
we zo’n cashpunten vandaag in het Noordstation, aan de Aarschotstraat en Leuvensesteenweg en aan 
het Helmetplein. Voor nog vier andere plaatsen wordt een locatie gezocht of is het cashpunt in 
opbouw. 8 cashpunten, waarvan er vier geconcentreerd zijn rond het Noordstation en de 
Brabantstraat, is heel weinig voor een gemeente met meer dan 130.000 inwoners.  

Vandaar mijn volgende vragen:  
1. In welke mate vindt de gemeente het belangrijk dat er een bankautomaat is op 10 minuten 

wandelen vanuit het eigen huis? Hoeveel cashpunten streeft de gemeente na in Schaarbeek?  
2. Is de gemeente in contact met Batopin zodat het aantal cashpunten verder uitgebouwd kan 

worden? Hoe verlopen die contacten?  
3. In welke mate hindert te belasting van meer dan 4.000 euro per bankautomaat de creatie van 

nieuwe bankautomaten op het grondgebied van Schaarbeek? 

Réponse :  
 

Gelieve hieronder het antwoord te vinden op uw schriftelijke vraag van 24 juni 2024 over het aantal 
bankautomaten in Schaarbeek. 

Wij zijn het ermee eens dat, zelfs in dit tijdperk van steeds meer elektronisch en zelfs contactloos 
betalen, contant geld opnemen toegankelijk moet blijven, omdat het nog steeds een belangrijk 
betaalmiddel is voor sommige van onze winkeliers en medeburgers.  

We hebben de ontwikkelingen in de zaak Batopin, het consortium waarmee de federale staat een 
overeenkomst heeft gesloten om de toegang tot geldautomaten te garanderen, op de voet gevolgd. 
Het doel van dit akkoord, gesloten door de heer Dermagne, de heer Van Peteghem en mevrouw 
Bertrand, is de aanwezigheid van geldautomaten te rationaliseren volgens drie criteria. Het eerste 
criterium is de toegankelijkheid, met in de stad voor elke inwoner een geldautomaat op minder dan 2 
km wandelafstand; het tweede criterium is de beschikbaarheid, met, eveneens in de stad, één 
geldautomaat per 2.500 inwoners; en het derde is een economisch criterium op basis van het gebruik 
van de plaats.  

In Schaarbeek wordt volgens de studie van Hub.brussels voldaan aan het toegankelijkheidscriterium, 
aangezien alle inwoners van Schaarbeek binnen een straal van 2 km van hun woning over een 
geldautomaat beschikken. Aan het beschikbaarheidscriterium is in alle gevallen moeilijk te voldoen, 
aangezien er 52 automaten nodig zouden zijn op het hele grondgebied, 34 meer dan in 2023.  

Aangezien dezelfde overeenkomst bepaalt dat er slechts maximaal 80 nieuwe toestellen mogen 
worden geïnstalleerd in stedelijke gebieden in heel België, is het ondenkbaar dat Schaarbeek ooit in 
staat zal zijn om het vereiste beschikbaarheidsniveau te halen. U zult het met me eens zijn dat de 
overeenkomst op dit punt nogal paradoxaal is. 

We moeten dus binnen een vrij beperkt kader handelen. Dat heeft mevrouw De Fierlant er niet van 
weerhouden om, toen ze loco-burgemeester van Handel was, een ontmoeting met Batopin te hebben 
om de situatie te beoordelen en hen te ondersteunen in hun zoektocht naar nieuwe locaties, met 
name rond het Liedtsplein. We zijn ook een dialoog aangegaan met de verschillende verenigingen van 
handelaars om hun behoeften op dit gebied te begrijpen en om een gerichte aanpak te hebben die op 



lokaal niveau op de problemen reageert. Er is duidelijk ruimte voor verbetering op dit gebied en we 
zijn vastbesloten om de inzet van automaten waar mogelijk te stimuleren.  

Wat de belastingen betreft, is in Brussel nog niet aangetoond dat dit belastingniveau een negatieve 
invloed heeft op de komst van nieuwe geldautomaten, aangezien sommige gemeenten met hogere 
belastingen dan de onze, zoals Jette, onlangs nieuwe geldautomaten hebben geopend.  

Tot slot moet worden opgemerkt dat geldautomaten niet de enige oplossing zijn voor het opnemen 
van contant geld en dat veel winkels, met name ketens en supermarkten, tegenwoordig een 
geldopnameservice in de winkel bieden, waardoor contant geld toegankelijker wordt in het hart van 
buurten.  

 


